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          Данная работа посвящена изучению устойчивости клубеньковых бактерий B. japonicum шт. H9 к осмотическому, химическому и биологическому стрессам на обработанных семенах и при нестерильном глубинном культивировании в промышленном ферментер с добавлением селективных антибиотиков - Ванкомицина и Амфотерицина B.Задачи, которые решались в ходе исследования: 1. Изучить устойчивость бактерий B. japonicum шт. H9 к осмотическому стрессу на обработанных семенах; 2. Определить эффективность углеводного биостабилизатора как средства защиты клеток B. japonicum шт. H9 от осмотического стресса; 3. Изучить устойчивость бактерий B. japonicum шт. H9 к химическому стрессу на протравленных пестицидами семенах; 4. Изучить культуральные признаки бактерий B. japonicum шт. H9, подобрать компоненты питательной среды и осуществить процесс нестерильного глубинного культивирования ризобий в промышленном ферментере с добавлением селективных антибиотиков - Ванкомицина и Амфотерицина B. Объект исследования - штаммы B. japonicum шт. H9 изведомственной коллекции полезных микроорганизмов сельскохозяйственного значения Всероссийского научно-исследовательского института сельскохозяйственной микробиологии (ВНИИСХМ, г. Санкт-Петербург), Химические фунгицидные протравители Синклер, Оплот, Тирада, углеводный стабилизатор. Работа выполнена на базе лаборатории Всероссийского научно – исследовательского института сельскохозяйственной микробиологии. В ходе исследований были получены следующие результаты: 1. Изучена устойчивость бактерий B. japonicum шт. H9 к осмотическому стрессу на обработанных семенах. 2. Определена эффективность углеводного биостабилизатора как средства защиты клеток B. japonicum шт. H9 от осмотического стресса. 3. Изучена устойчивость бактерий B. japonicum шт. H9 к химическому стрессу на протравленных пестицидами семенах. 4. Изучены культуральные признаки бактерий B. japonicum шт. H9, подобраны компоненты питательной среды и осуществлены процессы нестерильного глубинного культивирования ризобий в промышленном ферментере с добавлением селективных антибиотиков - Ванкомицина и Амфотерицина B.
        

        
          This work is devoted to the study of the resistance of nodule bacteria B. japonicum pcs. H9 to osmotic, chemical and biological stresses on treated seeds and during non-sterile deep culturing in an industrial fermenter with the addition of selective antibacterial agents - Vancomycin and Amphotericin B. Tasks that were solved during the study: 1. To study the resistance of B. japonicum H9 bacteria to osmotic stress on treated seeds; 2. To determine the effectiveness of a carbohydrate biostabilizer as a means of protecting B. japonicum H9 cells from osmotic stress; 3. To study the resistance of B. japonicum P. H9 bacteria to chemical stress on pesticide-etched seeds; 4. To study the cultural characteristics of bacteria B. japonicum pcs. H9, to obtain the components of the nutrient medium and to carry out the process of unsterile deep cultivation of rhizobia in an industrial fermenter with the addition of selective antibiotics - Vancomycin and Amphotericin B. The object of research is strains of B. japonicum pcs. H9 from the departmental collection of useful microorganisms of agricultural significance of the All-Russian Research Institute of Agricultural Microbiology (VNIISHM, St. Petersburg), Chemical fungicidal protectants Sinclair, Oplot, Tirade, carbohydrate stabilizer. The work was carried out based on the laboratory of the All–Russian Research Institute of Agricultural Microbiology. In the course of the research, the following results were obtained: 1. The resistance of B. japonicum H9 bacteria to osmotic stress on treated seeds were studied. 2. The effectiveness of a carbohydrate biostabilizer as a means of protecting B. japonicum H9 cells from osmotic stress was determined. 3. The resistance of B. japonicum H9 bacteria to chemical stress on pesticide-etched seeds were studied. 4. The cultural characteristics of the bacteria B. japonicum pcs. H9 have been studied, the components of the nutrient medium have been obtained and the processes of unstable deep cultivation of rhizobia in an industrial enzyme with the addition of selective antibiotics - Vancomycin and Amphotericin B.
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